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Spørgsmål nr. 100 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren på baggrund af den for nyligt afsagte dom ved-

rørende det amerikanske sikkerhedsfirma Blackwater revidere 

sit syn på behovet for at udstikke etiske retningslinjer for 

PET’s samarbejde med sådanne firmaer?” 

 

Svar: 

 

Ifølge pressen er fire tidligere vagter fra Blackwater ved en amerikansk 

domstol blevet kendt skyldige i drab på civile irakere i 2007. 

 

Som det fremgår af Justitsministeriets besvarelse af 30. september 2014 af 

spørgsmål nr. 1442 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, havde Politiets 

Efterretningstjeneste til brug for et uddannelsesforløb i 2008 lejet nogle 

træningsfaciliteter af Blackwater. 

 

Som det ligeledes fremgår af besvarelsen, finder Justitsministeriet ikke an-

ledning til at fastsætte særlige retningslinjer for Politiets Efterretningstje-

nestes planlægning af uddannelsesforløb for efterretningstjenestens med-

arbejdere, herunder valg af samarbejdspartnere.  

 

Som endvidere anført i besvarelsen har forløbet, som Politiets Efterret-

ningstjeneste har beskrevet vedrørende det pågældende uddannelsesforløb 

tilbage i 2008, heller ikke givet Justitsministeriet anledning til bemærknin-

ger. Den nævnte dom ændrer ikke herved, idet jeg selvfølgelig forventer, 

at Politiets Efterretningstjeneste altid foretager en nøje vurdering af de le-

verandører og samarbejdspartnere, de udvælger sig.   

 

 

 

 


